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'This is an important book

for us and for coming

generations. A beautiful

and informative book for

young and old.'

Byavisa Drammen
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Plastic Waste in the Sea

Søppelplasten i havet

Cappelen Damm 2016

56 Pages

English sample translation available

People first started making plastic out of oil in a large amount in 1950. Paper

and apple cores break up quickly in the sea, but plastic doesn't. We're

producing more and more plastic every year. Researchers think that there are

around 100 million tons of plastic floating around in the sea. This waste, which

respects no national borders, is carried away by the ocean currents and

distributed over the whole of the earth. In thirty years, there will be more

plastic than fish in the sea if we carry on dumping at the same rate as we are

now. 

What can we do? The polluters are the ones who have responsibility for what

they are dumping in the sea. The politicians must pass laws and regulations in

their own countries and work with other countries to clean up the ocean. But we

can also do a lot where we live. Researchers are working to find ways to collect

up all the millions of tons that are floating out at sea. And it's urgent!



PHOTO: LENE LØTVEDT

埃尔娜·奥斯兰（出生于1951年）是一名受欢
迎的获奖作者，她创作了大量的虚构和非虚构
类儿童读物。她的作品中迷人的语调和使读者
不断感到惊喜的能力使她的非虚构类作品处能
够成为了带来欢乐的笑声和学习内容的书籍。
奥斯兰是一位天才的作者，她的语言简练清楚
，谨慎而富有才华。她的作品获得了一系列的
挪威和国际奖项，被翻译成了多国语言。
Per Ragnar Møkleby

是一位插画家和平面设计师。他在伦敦的金士
顿大学学习，并从1998年开始为书籍、报纸
和杂志设计插图。2013年，他凭借“第一位登
上火星的妈妈”获得了挪威文化部绘本奖和最
佳儿童书籍评论家奖，该书的作者为Gyrid

Axe Øvsteng。
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儿童与青少年文学/非虚构类
绘 本Erna Osland 埃尔娜·奥斯兰

Per Ragnar Møkleby
When it Rains in Africa: A Book About Weather and Climate

Change 当非洲下雨时：一本关于环境气候变化的书
Nar det regner i Afrika

Samlaget 出版社 2015 年
87 页 Pages

一本关于写给儿童读者的关于气象的书。天气是什么形成的？风从哪里来？为什
么冰雹会以赛车的速度落地，但是为什么会先下雨呢？这是一本关于天气的书，
也是一本关于斯蒂克，一个生活在挪威但是思考了很多关于非洲的故事的小男孩
儿的书。当雨水落在他的祖母家的田野上时，他就会开始思考。因为雨水落得很
快，也消失得很快，难道是有人把它偷走了吗？这是一个关于斯蒂克的故事，也
是一本关于气象的科学书。在书的最后，你会读到关于地球上的天气的变化过程
的内容。另外，你也会明白非洲的雨水都去了哪里！
由书中插图由Per Ragnar Møkleby 绘制。
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Erna Osland (b. 1951) is an award-winning

and much loved author of both fiction and a

wide range of non-fiction books for children.

Her inviting tone and ability to delight and

surprise the reader transforms her non-

fiction books into pleasurable safaris of

laughter and learning. Osland is an author

with a talent for explicit, succinct detail and

linguistic prudence. She has won a number

of Norwegian and international prizes for her

books, and has been translated into several

languages.

Per Ragnar Møkleby is an illustrator and

graphic designer. He attended Kingston

University in London and has illustrated

books, newspapers and magazines since

1998. He was awarded the Ministry of

Culture´s Picture Book Award 2013 and the

Critics' Prize for best children's book 2013 for

the illustration in Førstemamma på Mars

(First Mum on Mars), with text by Gyrid Axe

Øvsteng.
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Samlaget 2015
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A fact book for children all about meteorology. What creates the weather?

Where does the wind come from? Why does hail come down at the speed of a

racing car and why does it even rain in the first place?

This is a book about weather, but also a book about Styrk, who lives in Norway

but thinks a lot about Africa. When will the rain fall on his grandmother’s

parched fields, he wonders. Because it must be due soon, surely, unless

someone has stolen it? This is the story of Styrk, but also a fact book about

meteorology. At the end of the book you can read about how the weather is in

the process of changing here on Earth. Plus, you’ll find out where the rain in

Africa went!

Illustrated by Per Ragnar Møkleby.


